
       

Verslag  
Klankbordgroep Willemspolder fase 1  
Nr. 15  
 
Datum  : 23 januari 2024  
Tijd  : 19.30 – 21.00  
Plaats  : Kantoor Dekker IJzendoorn  
Aanwezig : Marc van Wamel, Arnold van Dee, Jan Derksen, Nico Zeeman, Roel van de Wetering  

(LBP/Sight), Klaartje Philipsen (Invior), Esther van Hal (Dekker Groep - voorziter), 
Toon van Mierlo (Dekker Groep) en Anne Beune (Dekker Groep - notulist)  

 
1. Opening  

Esther van Hal vervangt Reggie Schute als voorziter. Ze opent de vergadering iets na 19.30 uur en 
heet alle aanwezigen welkom. Er zijn vanavond twee experts aanwezig om de onderzoeken voor 
bedrijfsterrein Binnenwaard toe te lichten. Dat zijn Roel van de Wetering van bureau LBP/Sight 
(geluidsonderzoek) en Klaartje Philipsen van Invior (belevingsonderzoek). 
 

a. Mededelingen  
Er zijn een aantal berichten van verhindering ingekomen. Henk van den Berg, Henk Blokland, Rob 
Leeuw, Peter van Hatum, Willem Vervat, Jacqueline van Rijn en Sandra Angelino zijn met 
kennisgeving afwezig. Gemeente Neder-Betuwe is nogmaals verzocht om aan de vergadering deel te 
nemen. Dit verzoek is binnen de gemeente uitgezet. Deze taak was bij Wim Droessen belegd. Helaas 
is de gemeente nog niet tot nieuwe invulling van deze func�e gekomen. Daarom is er geen capaciteit 
beschikbaar.  
 

b. Vaststellen agenda  
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.   

 
2. Realisa�e Willemspolder fase 1  

a. Voortgang werkzaamheden  
Afgelopen periode is er in vak G (haven bij bedrijfsterrein) ontgrond. In dat vak zal de komende �jd 
ook nog ontgrond worden. Daartoe zijn de bomen verwijderd ten westen van de invaart aan de Waal.  
In voorbereiding op het aanbrengen van verharding op bedrijfsterrein Binnenwaard wordt het terrein 
geëgaliseerd.  
 
Er is op een aantal plaatsen kleine schade aan de zomerkade ontstaan door hoogwater. De afgelopen 
periode volgden vier hoogwatergolven elkaar op. Vooral het kabbelen van het water door wind levert 
schade aan de bovenlaag op, waar de grasmat nog niet goed doorworteld is. Arnold van Dee hee� 
opgemerkt dat de zomerkade van de Waardweg naar de kade ook beschadigd lijkt. “Gaan jullie dat 
ook herstellen?” Toon van Mierlo vraagt dit na bij de uitvoerder. Morgen (24-01-2024) word de kade 
binnen Willemspolder fase 1 hersteld met geotex�el. Bij deze methode is het mogelijk dat gras door 
het tex�el heen groeit waardoor de grasmat kan dichten. Het geotex�el is van organisch materiaal 
dat kan blijven liggen en langzaam vergaat.  
 
Jan Derksen vraagt zich af hoe het met de bever gaat. “Met de bevers gaat het goed, echter is het 
las�g om ze te laten verhuizen. Er zijn al veel verschillende methodes geprobeerd, onze 
projectecoloog stelt voor om nu alle bomen bij het ’t Spijker te kappen” gee� Toon van Mierlo aan.  
Dat is best een dras�sche maatregel. Het liefst laten we de bomen zo lang mogelijk staan. Het is 
echter ook zaak om de maatregelen voor de bever nu door te zeten. Anders hebben we daar 



       
maandenlang voor niks aan gewerkt. Indien de bomen rond ’t Spijker gekapt gaan worden zal daar 
vooraf zorgvuldig over worden gecommuniceerd.  

 
b. Resultaten grondwatermonitoring  

2023 was het natste jaar ooit gemeten. Er viel extreem veel neerslag en vier hoogwatergolven 
volgden elkaar op. In een volledig door neerslag verzadigde bodem zijn kweleffecten veel sneller 
merkbaar. Want hoe nater de bodem, hoe sneller er kwel ontstaat bij hoogwater. Dit leverde een 
paar vragen op vanuit de omgeving. Dekker hee� in de milieueffectrapportage uitgebreid grondwater 
onderzoek gedaan. Op basis daarvan zijn geen significant nega�eve effecten bij hoogwater te 
verwachten. In de prak�jk worden de grondwaterstanden gemeten in peilbuizen die voorzien zijn van 
zogenaamde ‘divers en dataloggers’ die de standen meten en registreren. Met de meetgegevens over 
2023 is een data-analyse uitgevoerd. De resultaten laten zien dat er geen trendbreuk is. Dat wil 
zeggen dat er geen aanwijzingen voor veranderingen in het grondwatersysteem zijn als gevolg van de 
ontgronding. Het Rapport-grondwatermonitoring-2023-Willemspolder-fase-1.pdf is gepubliceerd op 
Willemspolder.nl.  

 
3. Update bedrijfsterrein Binnenwaard  

a. Resultaten geluidsonderzoek   
Roel van de Wetering van bureau LBP/Sight gee� een toelich�ng op het onderzoek “Geluid en 
trillingen Bedrijfsterrein Binnenwaard - Monitoring milieueffecten �jdelijke vergunning 
in de prak�jk”. Verwezen wordt naar de presenta�e in de bijlage bij het verslag. Het rapport wordt 
aan de klankbordgroep beschikbaar gesteld en gepubliceerd op Willemspolder.nl.  
 
De methode van het onderzoek wordt toegelicht. De onderstaande me�ngen zijn verricht: 

• Bronme�ng aan de drijvende verwerkingsinstalla�e Emmy-Yvonne; 
• Bronme�ng aan het grondverzetmaterieel op bedrijfsterrein Binnenwaard; 
• Langdurige me�ng bij verlaadponton binnen het project Willemspolder fase 1; 
• Langdurige me�ng bij uitzichtcontainer binnen het project Willemspolder fase 1; 
• Langdurige me�ng op meest kri�sche woonbestemming Zondagsestraatje 1a; 
• Me�ngen met een kunstma�ge ruisbron; 
• Trillingme�ngen in de panden op het bedrijfsterrein. 

De me�ngen zijn uitgevoerd in de zelfde periode als het belevingsonderzoek is uitgevoerd. Naast 
me�ngen zijn er ook berekeningen uitgevoerd waarin de gemeten bronniveaus zijn gebruikt.  
 
Naar aanleiding van de meetresultaten bij de woning Zondagsestraatje 1a wordt gevraagd hoe in het 
weekend het grote verschil in geluidsniveau tussen 6.20 – 6.30 uur en 8.00 – 9.00 uur kan worden 
verklaard. Het verschil is soms groter dan op de werkdagen. Roel van de Wetering gee� aan dat dit is 
te verklaren door verschillen in achtergrondgeluid en weersomstandigheden (zoals wind en regen). Er 
zijn ook geluidsopnamen gemaakt om afwijkende meetresultaten te duiden. Bij de woning is het 
las�g om de invloed van de werkzaamheden te onderscheiden van de achtergrondgeluiden.   
 
Jan Derksen vraagt wat de invloed is van de grondwal aan de noordzijde van de haven. Is er een 
model gedraaid waarin de wal niet is meegenomen? Dit is nog niet gedaan. Gedurende de 
vergadering doet Roel van de Wetering een aanvullende berekening. De invloed van de grondwal is 
ongeveer 1 decibel.   

 
Arnold van Dee merkt op dat de Emmy-Yvonne �jdens de me�ngen door het hoge water zo’n twee 
meter hoger lag dan normaal. Roel van de Wetering beaamd dat. Er was sprake van een worse-case-
scenario. De installa�e lag dichter bij de woningen, er was nog geen grondwal aanwezig en de 
installa�e lag hoger door hoogwater.  

https://willemspolder.nl/wp-content/uploads/2024/01/Rapport-grondwatermonitoring-2023-Willemspolder-fase-1.pdf?_gl=1*um9i7g*_up*MQ..&gclid=Cj0KCQjwrMKmBhCJARIsAHuEAPQXgB5ym5zMkqzRTc7nqsGjVYAUvw_jpmvsuAIZhipdx9u4TgvFeX0aAl92EALw_wcB


       
 

Jan Derksen hee� vernomen dat er zandwielen zijn vervangen op de installa�e. Hij vraagt wat het 
effect daarvan is op het geluid. Toon van Mierlo gee� aan dat dit groot onderhoud betre� en de 
vernieuwing een gelijkwaardig (waarschijnlijk licht posi�ef) effect hee� op het geluid.  

 
b. Resultaten belevingsonderzoek  

Klaartje Philipsen van onderzoeksbureau Invoir gee� een toelich�ng op de resultaten van het 
belevingsonderzoek. Verwezen wordt naar de presenta�e in de bijlage bij het verslag. Het rapport 
wordt aan de klankbordgroep beschikbaar gesteld en gepubliceerd op Willemspolder.nl.  
 
Voor het belevingsonderzoek hebben twee meetmomenten plaatsgevonden: een nulme�ng in juli 
2023 en een herhaalme�ng in november 2023. Alle huishoudens binnen een straal van 1,5 km van 
het bedrijfsterrein zijn per post benaderd. In eerste instan�e was met de klankbordgroep afgesproken 
dat er een straal 1 km gebruikt ging worden, echter vielen binnen die radius te weinig woningen. Er 
zijn 353 brieven verstuurd met een QR-code voor de vragenlijst. De vragenlijst kon men online of op 
papier invullen. Er is bij Bureau Invior 1 vragenlijst op papier opgevraagd maar helaas niet ingevuld 
teruggestuurd. De inwoners zijn in een nieuwsbrief geatendeerd op het onderzoek. Ook is via de 
klankbordgroep opgeroepen om de omgeving te atenderen op het onderzoek. Bureau Invior hee� 
ook reminders gestuurd en na gebeld (waar gegevens beschikbaar waren). Alle respondenten hebben 
de vragenlijst anoniem ingevuld. Het invullen van de vragenlijst duurde gemiddeld 13 minuten. 
 
Bij de nulme�ng waren er 40 respondenten en bij de herhaalme�ng 22. Dit is een lage respons. 
De respons bij de nulme�ng is net voldoende om sta�s�sch betrouwbare uitspraken te kunnen doen, 
waarbij de conclusies indica�ef van aard zijn. De respons bij de herhaalme�ng is onvoldoende om 
sta�s�sch betrouwbare uitspraken te kunnen doen. Jan Derksen vraagt hoe Invior sta�s�sch bepaald 
bij welke respons de resultaten betrouwbaar zijn. Ac�e: Klaartje Philipsen zoekt dat even op en zal de 
informa�e aan de klankbordgroep verstrekken.  
 
Dekker vindt het jammer dat de respons laag is. Er is veel �jd en energie in het onderzoek 
geïnvesteerd. Dit gevoel wordt gedeeld door de klankbordgroep. Daarbij wordt opgemerkt dat de 
lage respons ook iets zegt over de mate waarin het onderwerp lee� in de buurt.  
 
Klaartje Philipsen licht toe dat de resultaten in absolute getallen zijn gerapporteerd omdat 
percentages een vertekend beeld geven door het verschil in respons bij nulme�ng en herhaalme�ng.  
Kijkende naar de nulme�ng en de herhaal me�ng zijn er geen grote verschillen. Jan Derksen vraagt of 
je hier een conclusie aan kan verbinden. Klaartje Philipsen gee� aan dat dit op basis van sta�s�ek 
las�g is gelet op de lage respons. De toelich�ngen bij de vragen geven wel extra inzichten. Omdat het 
de beleving van deelnemers betre� is de duiding soms las�g. Bijvoorbeeld bij het thema geur wordt 
zowel de naam van Dekker als de landbouw genoemd. Arnold van Dee gee� aan dat hij dit in een 
gebied met zo’n lage vee-dichtheid opmerkelijk vindt.  
 
Het onderzoek is naar eer en geweten volgens de overeengekomen opzet uitgevoerd. Bureau Invior 
hee� de resultaten zo overzichtelijk mogelijk weergegeven in een rapport. Het rapport wordt aan de 
klankbordgroep beschikbaar gesteld en gepubliceerd op Willemspolder.nl. Dekker zal het rapport 
inbrengen bij de gemeente en een evalua�e plannen.  

 
c. Inrich�ngswerkzaamheden  

In de komende periode vinder er op de Binnenwaard inrich�ngswerkzaamheden plaats. Een deel van 
de haven en een deel van het bedrijfsterrein wordt geschikt gemaakt voor de op- en overslag van 
grind. Dit staat los van de ontgronding en herinrich�ng van Willemspolder fase 1. Het grind wordt 



       
aangevoerd en ook weer afgevoerd per schip. De overslag vindt plaats met een kraan en 
vrachtwagens.  
 
In week 8-9 wordt een ponton met kraan aangevoerd. Daarmee wordt de oever van de haven 
geprofileerd en wordt funderingsmateriaal overgeslagen. Het funderingsmateriaal wordt toegepast 
onder de terreinverharding. In week 10-11 wordt een asfaltverharding aangebracht op de loca�e van 
het pyrietstort. Dit is tevens een saneringsmaatregel om het materiaal af te dekken.  
Het asfalt wordt aangevoerd met vrachtwagens. Dat betre� ongeveer 10 dagen werk met in totaal 
500 vrachtwagens. Naar aard en omvang komt dat overeen met de asfalteringswerkzaamheden voor 
het �jdelijke werkterrein voor de Dijkversterking. Er vindt geen transport plaats door de dorpskernen. 
De voorkeursroute is via A15 afslag 35 Ochten – Cuneraweg – Waalbandijk – Nieuweweg. Bij 
verkeersproblemen is ook de route via A15 afslag 34 Echteld – Spoorstraat – Tunnel onder N322 – 
naar Waalbandijk en Nieuweweg mogelijk.   
 
Dekker vraagt de klakbordgroep om advies over de wijze van communica�e. Toon van Mierlo vraagt 
of we een inloopspreekuur zullen organiseren. De klankbordgroep gee� aan dat communica�e via 
een nieuwsbrief, bewonersbrief en de Bouwapp volstaat. Natuurlijk is de uitvoerder al�jd beschikbaar 
om indien gewenst een nadere toelich�ng te geven en vragen te beantwoorden.  
 

4. Rondvraag  
Arnold van Dee wil graag weten waar bij de geluidsme�ngen dat verschil in het weekend vandaan 
komt. Roel van de Wetering zoekt het uit en zal zijn bevindingen delen met de klankbordgroep. 
Verder zijn er geen vragen of bijdragen in de rondvraag.  
   

5. Slui�ng  
Esther van Hal sluit de vergadering rond 21.00 uur. De aanwezigen praten nog even na.  


